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§ 1 
Närvarande  

Beslut  
Närvaro tas och fastställs i enlighet med sida 1 av protokollet. 
 
 

Sida 2 (28)



 

Äldrenämnden 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-06-10 

§ 2 
Val av justerare  

Beslut  
Äldrenämnden utser vice ordförande Nike Örbrink (KD) att justera 
protokollet jämte ordförande Robert Mjörnberg (V). Protokollet 
justeras fredagen den 13 juni. 
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2025-06-10 

§ 3 
Anmälan av protokollsjustering från äldrenämnden den 
20 maj 2025  
ALD 2025/68 
 

Beslut  
Äldrenämnden lägger protokollet till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

• ALD 2025/68-14 Protokoll från äldrenämndens 
sammanträde den 20 maj, (signerat) § 7 - omedelbar 
justering 

• ALD 2025/68-13 Protokoll från äldrenämndens 
sammanträde den 20 maj, (signerat) §§ 1-6, 8-19 
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§ 4 
Anmälan av övriga frågor samt fastställande av 
dagordning  

Beslut  
§ 18 "Inkomna och utgående handlingar enligt lista m.m." utgår 
med anledning av att ingen handling har anmälts till 
sammanträdet. I övrigt fastställer äldrenämnden den utsända 
föredragningslistan. 
  
Inga övriga frågor anmäls. 
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§ 5 
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter och 
tjänstgörande ersättare  

Beslut  
Hugo Laigar m.fl. (M) och Margita Jacobsson (L) har lämnat in en 
skrivelse med rubriken: 
  
"Utevistelse för äldre", diarienummer ALD 2025/292. 
  

Beslut 
Äldrenämnden beslutar att överlämna skrivelsen till förvaltningen 
för beredning. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Robert Mjörnberg (V) föreslår att 
skrivelsen överlämnas till förvaltningen för beredning. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Robert Mjörnberg (V) finner att nämnden beslutar att 
överlämna skrivelsen till förvaltningen för beredning. 
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    Äldrenämnden 10 juni 2025 
 
 
 
Skrivelse från moderaterna (Hugo Laigar med flera) och liberalerna 
(Margita Jacobsson) 
 
Utevistelse för äldre 
 
Snart är sommaren här med grönska och värme. Men många äldre kommer tyvärr 
aldrig utanför huset. En utevistelse gör mycket för en persons mående. Man behöver 
inte vistas i solen länge för att bilda D-vitamin. I juni och juli räcker det att vara ute i 
solen ca 15 minuter mellan två och tre gånger i veckan. Vitaminet lagras i kroppen 
och det som har bildats i solen under sommaren kan täcka en del av behovet under 
vinterhalvåret. Men hur många äldre i Stockholm får vara ute tillräckligt ofta? 
 
Med anledning av ovanstående vill vi ställa följande frågor till förvaltningen: 
 

1. I hur många vård- och omsorgsboenden i staden har äldre en egen 
uteplats/balkong? 
 

2. Hur ofta per vecka får äldre möjlighet till utevistelse? 
 

3. Hur lång tid per tillfälle avsätts det för en utevistelse via hemtjänsten och per 
VOB? 

 
4. Finns det krav på att nya vård- och omsorgsboenden ska ha en egen uteplats 

eller tillgång till en allmän uteplats? 
 

5. Hur många av stadens vård- och omsorgsboenden har en trädgård eller 
uteplats att sitta på? Hur många har ingen alls? 
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§ 6 
Äldredirektörens information  

Äldredirektör Karin Bülow informerar om följande:  

- Äldreförvaltningen deltar för första gången på 
Järvaveckan med ämnet rekrytering. 

- Kommunal har varslat om strejk för Vårdföretagarna. 
Strejken omfattar totalt 10 verksamheter. 

- Det har lämnats två remisser för besvarande av 
äldreförvaltningen där svarstiden för remisserna 
är före äldrenämndens nästkommande sammanträde den 
26 augusti 2025. Remisserna kommer därför att besvaras 
som kontorsyttranden och anmälas till äldrenämndens 
sammanträde den 26 augusti 2025. 
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§ 7 
Tertialrapport 1 2025 för äldrenämnden  
ALD 2025/34 
 

Beslut  
1. Äldrenämnden godkänner tertialrapport 1, med bilagor, och 
överlämnar den till kommunstyrelsen. 
2. Äldrenämnden ansöker hos kommunstyrelsen om en 
budgetjustering om 2,7 mnkr för projekt Lisbet (Larm I Särskilda 
Boenden i egen regi och på entreprenad) 
3. Äldrenämnden ansöker hos kommunstyrelsen om att göra en 
omslutningsförändring om 241,6 mnkr. 
  

Särskilt uttalande 
Margita Jacobsson (L) lämnar ett särskilt uttalande. 
Thomas Wihlman (C) lämnar ett särskilt uttalande. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Robert Mjörnberg (V) föreslår att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Robert Mjörnberg (V) finner att det finns ett förslag till 
beslut och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Nämnden har under tertial 1 arbetat i enlighet med 
kommunfullmäktiges övergripande inriktningsmål och med 
kommunfullmäktiges mål för verksamhetsområdena samt nämndens 
egna mål. Nämnden gör bedömningen att de mål, aktiviteter och 
indikatorer som framgår av nämndens verksamhetsplan i huvudsak 
kommer att uppnås och genomföras under året. 
 
Handlingar i ärendet 

• ALD 2025/34-1 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Tertialrapport 1 2025 för äldrenämnden 

• ALD 2025/34-1.1 Bilaga 1. Tertialrapport 1 2025 för 
äldrenämnden 

• ALD 2025/34-1.2 Bilaga 2. Uppföljning av budget 
(tertialrapport 1 2025 för äldrenämnden) 
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Äldrenämnden 10 juni 2025 
 
Ärende 7  
Dnr: ALD 2025/34 
 
Tertialrapport 1 2025 för 
äldrenämnden 

 
Margita Jacobsson (L) 

 
Särskilt uttalande 
 
Liberalerna ser positivt på att nämndens mål till stora delar uppfylls och att nämnden 
prognostiserar ett nollresultat. Samtidigt ser vi att det finns utrymme för förbättring på flera 
områden.  

Att endast 64 procent av de äldre vet vart de ska vända sig för att ansöka om hjälp är inte ett 
styrketecken – det är ett misslyckande. Andelen är låg, det saknas jämförelse med tidigare år, 
och det presenteras i rapporten utan tydlig koppling till någon målsättning. För oss liberaler är 
det grundläggande att den som är i behov av stöd enkelt ska kunna förstå hur och var man 
söker hjälp. 

Vi ser också med oro på att resultatet i medarbetarenkäten – det så kallade Aktiva 
Medskapandeindexet (AMI) – sjunkit från föregående år på samtliga delområden: motivation, 
ledarskap och styrning. Trots att AMI ligger över nivåerna före 2024, är utvecklingen 
bakåtsträvande. Minskad arbetsmotivation och otydlig styrning påverkar både kvaliteten på 
äldreomsorgen och möjligheterna att rekrytera och behålla engagerade medarbetare. 

Vi reagerar på att nämnden gör bedömningen att målet för verksamhetsområdet kommer att 
uppnås under året, och att denna bedömning grundas på att nämndmålet 3.1.2 "Äldrenämnden 
bidrar med planering och samordning för en mångfald av boendeformer" bedöms kunna 
uppnås. Behovet och efterfrågan på boenden för äldre är stort, och efterfrågan väntas öka de 
kommande åren samtidigt som många av de nyproducerade bostäderna för äldre är dyra. Vi 
vill även lyfta det faktum att servicehusen inte nämns i rapporten, trots att det är en 
efterfrågad boendeform som tyvärr nedprioriterats av den styrande majoriteten. 

Det är bra att arbetet med handlingsplaner pågår, men det krävs krafttag för att vända 
utvecklingen – både vad gäller tillgängligheten för de äldre och arbetsmiljön för 
medarbetarna. Liberalerna kommer fortsatt att följa detta arbete noggrant och driva på för 
åtgärder som stärker både trygghet och kvalitet i Stockholms äldreomsorg. 
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2025-06-10 
 
Tertialrapport 1 2025 för 
äldrenämnden 

 
Ärende 7 
 
Thomas Wihlman (C) 

 
 
Särskilt uttalande  

I Tertialrapport 1 för 2025 framgår att nämnden följer stadens riktlinjer för inköp av 
miljömärkta och ekologiska varor. Samtidigt visar verkligheten att stadens nuvarande krav 
riskerar att få oönskade konsekvenser för både klimatet och de äldre. Flera fristående aktörer 
inom äldreomsorgen har larmat om hur kravet på att 70 procent av livsmedelsinköpen ska 
vara ekologiska påverkar deras verksamheter. Det leder till starkt begränsade menyval, 
eftersom många ekologiska alternativ saknas eller är svåra att få tag på. Det innebär att 
variationen i maten minskar och att vissa produkter helt faller bort. Detta får konsekvenser för 
de äldre, särskilt för dem som har nedsatt aptit eller påverkas av sjukdomar och medicinska 
biverkningar. För dessa personer är varje måltid viktig. Maten ska väcka aptit och bidra till en 
god livskvalitet. När möjligheten till variation minskar blir det svårare att tillgodose dessa 
behov. 

Centerpartiet har tidigare lyft det orimliga i att vård- och omsorgsboenden tvingas köpa 
ekologiskt importerade äpplen från andra sidan jorden, istället för att kunna servera svenska 
äpplen från Sörmland. När en eko-märkning blir viktigare än den faktiska klimatpåverkan, 
tappar vi både riktning och trovärdighet i stadens miljöarbete. Ett närodlat äpple i säsong kan 
vara ett långt bättre val än ett ekologiskt som fraktats över halva jorden. Samtidigt har kravet 
på ekologiska inköp lett till ökade kostnader och enligt uppgifter från flera aktörer har 
inköpspriserna stigit med cirka 28 procent. Staden har å andra sidan inte höjt ersättningen i 
motsvarande grad, vilket skapar ett orimligt ekonomiskt tryck på utförarna. För mindre 
aktörer, inte minst idéburna och lokalt förankrade, kan detta bli avgörande för verksamhetens 
långsiktiga överlevnad. Medan andra kommuner visar vägen i klimatomställningen fastnar 
huvudstaden i vänsterstyrets symbolpolitik. Det borde ligga i stadens intresse att möjliggöra 
för verksamheter att köpa in livsmedel som både är tillgängliga, klimatsmarta och av hög 
kvalitet. 

I årets medarbetarenkät har det Aktiva Medskapandeindexet (AMI) sjunkit på alla områden. 
Det är en tydlig signal. Vi förstår att förändringar i organisationen kan påverka resultatet, men 
just därför är det svårt att förstå varför målet om "goda förutsättningar för medarbetarna" ändå 
bedöms som helt uppfyllt. Det vore mer rimligt att se det som ett pågående arbete, där flera 
delar fortfarande behöver förstärkas. Vi ser ett genomgående mönster i rapporten att målen är 
markerade som "uppfylls helt", oavsett om de faktiskt är färdiga eller inte. Det gäller även mål 
där arbetet pågår eller där indikatorer pekar nedåt. När allting beskrivs som fullt uppnått 
riskerar vi att tappa skärpa i styrningen. Det försvårar också insyn och uppföljning, både för 
medborgare och oss som är politiskt ansvariga. 
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Centerpartiet har gång på gång lyft behovet av att måluppföljningen behöver vässas, för att ge 
en mer ärlig och nyanserad blir av läget och för att skapa bättre förutsättningar för ett 
kontinuerligt förbättringsarbete.  
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§ 8 
Redovisning av ej verkställda beslut, kvartal 1 2025  
ALD 2025/177 
 

Beslut  
Äldrenämnden överlämnar anmälan med sammanställning av 
stadsdelsnämndernas rapportering av ej verkställda beslut för 
kvartal 1 år 2025 till kommunfullmäktige. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Robert Mjörnberg (V) föreslår att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Robert Mjörnberg (V) finner att det finns ett förslag till 
beslut och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I enlighet med socialtjänstlagen är kommunerna skyldiga att 
kvartalsvis rapportera alla gynnande beslut enligt 4 kap. 1 § SoL 
som inte verkställts inom tre månader. Rapportering ska ske till 
tillsynsmyndigheten Inspektionen för vård och omsorg (IVO) samt 
kommunens revisorer. 
  
I ärendet redovisas de 342 beslut som stadsdelsnämnderna 
rapporterat till IVO, revisionskontoret och äldreförvaltningen 
avseende kvartal 1, år 2025. Redovisningen omfattar beslut som vid 
kvartalets slut fortsatt vara ej verkställda, beslut som verkställts och 
beslut som avslutats. Totalt var 197 beslut fortsatt ej verkställda. 
Övervägande delen av besluten, cirka 85 procent, avsåg beslut där 
den enskilde tackat nej till erbjudanden om plats, främst beroende 
på att den enskilde inte vill flytta till ett boende i dagsläget. Totalt 
verkställdes 102 beslut under kvartal 1, 43 beslut avslutades. 
Främsta orsaken till att besluten avslutats var att den enskilde 
återtagit sin ansökan. 
 
Handlingar i ärendet 

• ALD 2025/177-1 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Redovisning av ej verkställda beslut, kvartal 1 2025 

• ALD 2025/177-1.1 Bilaga 1. Statistikrapport av 
stadsdelsnämndernas rapportering av ej verkställda beslut 
enligt 4 kap. 1 § socialtjänstlagen kvartal 1 år 2025. 
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§ 9 
Revisionsrapport för äldrenämnden 2024  
ALD 2025/163 
 

Beslut  
Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som sitt 
yttrande över stadsrevisionens årsrapport och överlämnar det till 
revisionskontoret. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Robert Mjörnberg (V) föreslår att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Robert Mjörnberg (V) finner att det finns ett förslag till 
beslut och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Årsrapporten redovisar det samlade resultatet av revisionskontorets 
granskning av äldrenämndens verksamhet och ekonomi avseende 
2023. 
  
Äldreförvaltningen anser det vara positivt att revisionskontoret 
funnit att äldrenämnden i allt väsentligt bedrivit verksamheten på ett 
ändamålsenligt och ur ekonomisk synvinkel tillfredsställande sätt. 
Det är även positivt att den interna kontrollen i huvudsak varit 
tillräcklig och att räkenskaperna är rättvisande och i enlighet med 
lagstiftning och god redovisningssed. Förvaltningen arbetar löpande 
med att följa lämnade rekommendationer och att förbättra de 
utvecklingsområden som framkommit i samband med 
revisionsrapporterna. 
  
I den uppföljning som görs av tidigare lämnade rekommendationer 
tar revisionskontoret upp två områden där förvaltningen endast 
delvis vidtagit åtgärder. Det gäller implementering av 
dataskyddsförordningen och nämndens delegationsordning. Arbetet 
med dessa två kvarvarande rekommendationer kommer att fortsätta 
under 2025 med målsättningen att rekommendationen inte ska 
kvarstå inför 2026. 
 
Handlingar i ärendet 

• ALD 2025/163-3 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtandet - 
Revisionsrapport för äldrenämnden 2024 
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• ALD 2025/163-3.1 Bilaga 1. Årsrapport 2024 Äldrenämnden 
- Rapport från stadsrevisionen 
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§ 10 
Äldrenämndens delegationsordning  
ALD 2025/244 
 

Beslut  
1. Äldrenämnden beslutar att anta den föreslagna 
delegationsordningen daterad den 23 maj 2025 samt att den ska 
börja gälla från och med den 1 juli 2025. 
  
2. Äldrenämnden beslutar att upphäva delegationsordningen som 
antogs den 21 februari 2023 med diarienummer ALD 2023/12 från 
och med den 1 juli 2025. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Robert Mjörnberg (V) föreslår att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Robert Mjörnberg (V) finner att det finns ett förslag till 
beslut och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I en delegationsordning framgår de ärendetyper som nämnden 
beslutat att delegera till någon i nämnden alternativt till en 
tjänsteman. En delegationsordning ska vara ett levande dokument 
som med regelbundenhet ska ses över, kompletteras eller delvis 
skrivas om för att följa aktuell lagstiftning och det arbetssätt som 
önskas. 
  
Vid framtagandet av förslag till ny delegationsordning har samtliga 
avdelningar varit delaktiga. Förslaget innebär en ny struktur och 
justeringar har bland annat gjorts utifrån uppdaterad lagstiftning och 
avdelningarnas önskemål. 
 
Handlingar i ärendet 

• ALD 2025/244-1 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Äldrenämndens delegationsordning 

• ALD 2025/244-1.1 Bilaga 1. Äldrenämndens 
delegationsordning 
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2025-06-10 

§ 11 
Skrivelse om munhälsa och tandvård  
ALD 2025/160 
 

Beslut  
Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 
på skrivelse om munhälsa och tandvård. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Robert Mjörnberg (V) föreslår att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Robert Mjörnberg (V) finner att det finns ett förslag till 
beslut och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Hugo Laigar m.fl. (M) har den 25 mars 2025 lämnat en skrivelse till 
äldrenämnden som belyser vikten av munhälsa för seniorers 
välbefinnande och livskvalitet. I skrivelsen ställer skribenterna 
följande frågor: 
 
- Hur arbetar staden för att äldres munhälsa och tandvård ska 
förbättras? 
- Hur fungerar samarbetet med regionen rörande munhälsa och 
tandvård inom stadens vård- och omsorgsboenden samt hemtjänst? 
  
Region Stockholm och kommunerna i länet samverkar för att äldre 
och personer med funktionsnedsättning, som omfattas av 
tandvårdsstödet, ska få tillgång till uppsökande och nödvändig 
tandvård. Kommunen identifierar berättigade och säkerställer att 
tandvårdspersonal kan utföra munhälsobedömningar och utbilda i 
munvård. Årlig avgiftsfri munhälsobedömning erbjuds, och 
nödvändig tandvård kan genomföras av valfri tandläkare. 
Äldreförvaltningen bedömer att samverkan med regionen kring 
munhälsa och tandvård är väl upparbetad och att rutinerna för denna 
samverkan är väl känd hos utförarverksamheterna. 
  
I förfrågningsunderlag och uppdragsbeskrivningar klargörs ansvaret 
för munhälsa och tandvård på ett tydligt sätt, både för vård- och 
omsorgsboende samt hemtjänst. För att belysa vikten av god 
munhälsa erbjuds utbildningar för Stockholms stads 
omsorgspersonal, både i fysiskt och digitalt format för att få 
fördjupad kunskap och vägledning i hur de ska arbeta med detta. 
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Äldreförvaltningens uppfattning är att stadens verksamheter arbetar 
aktivt för att främja en god munhälsa hos de omsorgstagare som 
omfattas av stadens ansvar. 
 
Handlingar i ärendet 

• ALD 2025/160-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Skrivelse om munhälsa och tandvård 

• ALD 2025/160-2.2 Bilaga 1. Skrivelse om munhälsa och 
tandvård av Hugo Laigar m.fl. 
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2025-06-10 

§ 12 
Svar på remiss av Stockholms stads kemikalieplan 2025 - 
2031  
ALD 2025/150 
 

Beslut  
Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 
på remissen gällande förslag till Stockholms stads kemikalieplan 
2025-2031 och överlämnar det till kommunstyrelsen. 
  

Särskilt uttalande  
Hugo Laigar m.fl. (M) lämnar ett särskilt uttalande. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Robert Mjörnberg (V) föreslår att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Robert Mjörnberg (V) finner att det finns ett förslag till 
beslut och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat Stockholms stads kemikalieplan 
2025-2031 till äldrenämnden för yttrande senast den 23 juni 2025. 
  
Förvaltningen har inget att invända mot miljöförvaltningens förslag 
till Stockholms stads kemikalieplan 2025 – 2031. Det är bra att 
planen syftar till att konkretisera vilka åtgärder som behöver vidtas 
av stadens verksamheter för att nå miljöprogrammets mål. 
 
Handlingar i ärendet 

• ALD 2025/150-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - Svar på 
remiss av Stockholms stads kemikalieplan 2025-2031 

• ALD 2025/150-2.1 Bilaga 1. Stockholms stads 
kemikalieplan 2025-2031 
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Ärende 12, Remiss av Stockholms stads kemikalieplan 2025–2031 
  
Särskilt uttalande från Moderaterna (Hugo Laigar med flera) 
  
Vi välkomnar att staden tar fram en ny kemikalieplan för åren 2025–2031. Vi vill 
dock fokusera på Stockholms stads hantering av PFAS, dessa så kallade 
"evighetskemikalier" som är extremt svåra att bryta ner och som utgör ett stort hot 
mot både miljö och folkhälsa. Trots att den föreslagna planen har satt upp målet att 
minska användningen och spridningen av dessa ämnen, ser vi inte tillräckligt tydliga 
åtgärder eller prioriteringar för att nå detta mål. 
  
PFAS har under åren använts i allt från impregnering av textilier och kokkärl till 
släckskum vid brandövningar. Forskning visar att flera av dessa ämnen är 
cancerframkallande, reproduktionsstörande och skadar både djur och människor. 
Dessutom sprids PFAS lätt i miljön och ackumuleras i både vatten och mark, där de 
kan stanna kvar under mycket lång tid. Att städa upp efter dessa utsläpp är inte bara 
tekniskt komplicerat utan också enormt kostsamt för staden. 
  
Trots de uppenbara farorna ser vi hur PFAS fortsätter att spridas inom Stockholms 
stad, bland annat genom dagvatten och avloppsvatten. Vi anser att staden måste ta 
ett mycket större ansvar för att fasa ut dessa ämnen och minska deras spridning. 
Enligt stadens egen kemikalieplan ska upphandlingar och inköp vara fria från PFAS 
och liknande ämnen, men uppföljningen och genomförandet av detta mål anser vi 
har varit otillräckligt. 
  
Det behövs skärpt tillsyn och kontroll av verksamheter som riskerar att släppa ut 
PFAS i miljön, inklusive identifiering av de största utsläppskällorna. Vi ser även 
behovet av skarpare riktlinjer och krav vid upphandling av varor och tjänster med 
tydligt fokus på att eliminera PFAS. Det behövs även särskilda satsningar på att rena 
vatten och jord från PFAS, med hjälp av den ny och innovativ teknik och i samarbete 
med forskare och miljöexperter. 
  
Alla stockholmare ska ha rätten till en giftfri miljö, detta är inte bara en fråga om 
folkhälsa, utan också om rättvisa och ansvar både för stockholmare i dag och 
framöver. De mest utsatta grupperna, såsom barn och kvinnor i barnafödande ålder, 
påverkas i högre grad av dessa ämnen. Vi uppmanar därför Stockholms stad att höja 
ambitionen för sitt arbete för att eliminera PFAS från stadens verksamheter och 
miljö. 
 
 
 
 
 

Sida 21 (28)



 
 
 

 

Äldrenämnden 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-06-10 

§ 13 
Anmälan av månadsrapport för maj 2025  
ALD 2025/20 
 

Beslut  
Äldrenämnden lägger ärendet till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

• ALD 2025/20-5 (Godkänd - R 2) Anmälan av månadsrapport 
med månadsprognos maj 2025 
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Äldrenämnden 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-06-10 

§ 14 
Anmälan av protokoll från Förvaltningsgruppen (FG) den 
4 juni 2025  
ALD 2025/29 
 

Beslut  
Äldrenämnden lägger protokollet till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

• ALD 2025/29-15 Justerat protokoll FVG 2025-06-04 
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Äldrenämnden 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-06-10 

§ 15 
Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens 
pensionärsråd (KPR) den 3 juni 2025  
ALD 2025/38 
 

Beslut  
Äldrenämnden lägger protokollet till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

• ALD 2025/38-12 Protokoll nr 6 KPR 2025-06-03 
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Äldrenämnden 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-06-10 

§ 16 
Anmälan av protokoll från det för socialnämnden, 
äldrenämnden och överförmyndarnämnden 
gemensamma rådet för funktionshindersfrågor den 5 juni 
2025  
ALD 2025/32 
 

Beslut  
Äldrenämnden lägger protokollet till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

• ALD 2025/32-11 Protokoll från funktionshinderrådet 2025-
06-04 

• ALD 2025/32-11.1 Protokoll från funktionshinderrådet 
2025-06-05 bilaga 
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Äldrenämnden 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-06-10 

§ 17 
Anmälan av beslut fattade på delegation maj 2025  
ALD 2025/26 
 

Beslut  
Äldrenämnden lägger ärendena till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

• ALD 2025/26-11 Anmälningslista beslut fattade på 
delegation 2025-06-10 
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Äldrenämnden 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-06-10 

§ 18 
Inkomna och utgående handlingar m.m. enligt lista  

Utgår 
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Äldrenämnden 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-06-10 

§ 19 
Övriga frågor  

Inga övriga frågor anmäls. 
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